
 

         KARLOVARSKÝ KRAJ 
KOMISE RADY KARLOVARSKÉHO KRAJE 

PRO TRANSFORMACI REGIONU, FOND SPRAVEDLIVÉ TRANSFORMACE  

A ENERGETIKU 
  

č. j.: KK/16/KF/22 

 

U s n e s e n í 
 

z 10. jednání Komise Rady Karlovarského kraje pro transformaci regionu, Fond spravedlivé 

transformace a energetiku, konaného dne 8. 2. 2022 od 14:00 hod online prostřednictvím 

platformy Microsoft Teams. 

 

Přítomni: Ing. Petr Třešňák (předseda komise), Bc. Kateřina Maružánová, Ing. Radek Novotný, 

Alexandr Terek, Daniel Vašíček, Ivan Vrzal, Miloslav Zítka, Gabriela Dostálová, Mgr. Petr Kubis, 

Karla Maříková, Renata Oulehlová 

Ostatní zúčastnění: Bc. Věra Dimová, Ondřej Knotek, Jan Novotný, Patrik Pizinger,  

Ing. Petra Lorenzová, Ing. Regina Martincová 

Omluveni: ak. arch. Martin Pinc 

Nepřítomni: Mgr. Marek Stepanov 

 

Jednání zahájil v 14:10 hodin a ukončil v 15:25 hodin předseda Komise pro transformaci regionu, 

Fond spravedlivé transformace a energetiku Rady Karlovarského kraje Ing. Petr Třešňák. 

Předseda komise přivítal přítomné členy a hosty. 

Dále předseda komise seznámil všechny přítomné s navrženým programem a vznesl dotaz 

na doplnění programu. Pan Patrik Pizinger doplnil program o bod „Aktualizace zastřešujících 

projektů“, tento bod bude zařazen ke stávajícímu bodu č. 3 programu. Pan Radek Novotný 

informoval, že bude mít v bodu č. 5 různé několik dotazů. 

 

Program jednání: 

1. schválení programu  

2. schválení účasti přítomných hostů 

3. OP ST – seznámení s aktuálními informacemi z oblasti Fondu spravedlivé transformace 

a aktualizace zastřešujících projektů 

4. OP ST – náměty od občanů na webové platformě www.menimekraj.cz 

5. různé 

 

Usnesení č. 1/2/2022 

Komise pro transformaci regionu, Fond spravedlivé transformace a energetiku  

 schvaluje program 10. jednání komise dne 8. 2. 2022. 
 

Hlasování: Pro 11 Proti 0 Zdržel se 0 Nehlasoval 0 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 
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Na jednání komise byl přítomný jeden host, mimo schválené stálé hosty,  

a to paní Ing. Regina Martincová – vedoucí Odboru životního prostředí a zemědělství. 
 

Usnesení č. 2/2/2022 

Komise pro transformaci regionu, Fond spravedlivé transformace a energetiku  

 schvaluje účast přítomného hosta na jednání v souladu s čl. III., odst. 3 Jednacího řádu 

komisí Rady kraje. 
 

Hlasování: Pro 11 Proti 0 Zdržel se 0 Nehlasoval 0 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

 

Na minulém jednání komise byl předseda komise pověřen ke sjednání schůzky týkající 

se energetického managementu Karlovarského kraje s panem Ing. Karlem Jakobcem (člen Rady 

Karlovarského kraje pro životního prostředí a energetiku) a paní Ing. Reginou Martincovou 

(vedoucí Odboru životního prostředí a zemědělství). Účastníky schůzky měl být kromě předsedy 

komise pana Ing. Petra Třešňáka i pan Ing. Radek Novotný a pan Ivan Vrzal. Tato schůzka byla 

domluvena na den 3. 2. 2022, ale z důvodu nemoci účastníků se nekonala. Bude domluven náhradní 

termín. 
 

Předseda komise Ing. Petr Třešňák předal slovo panu Patriku Pizingerovi, aby představil třetí bod 

jednání: Operační program Spravedlivá transformace (OP ST) – seznámení s aktuálními 

informacemi z oblasti Fondu spravedlivé transformace (FST) a aktualizace návrhů zastřešujících 

projektů: 

Pan Pizinger uvedl, že aktuálně probíhají pravidelné koordinační schůzky k OP ST, kterých 

se zúčastňují mimo jiné Odbor regionálního rozvoje, sekretariát Regionální stálé konference 

(sRSK), Karlovarská agentura rozvoje podnikání (KARP), Státní fond životního prostředí ČR 

(SFŽP), Ministerstvo životního prostředí (MŽP) a Ministerstvo pro místní rozvoj (MMR). 

Scházejí se jednotlivé tematické pracovní skupiny (TPS) dle Plánu spravedlivé územní 

transformace (PSÚT), kde Karlovarský kraj má své zastoupení z řad odborníků a sRSK, 

tyto skupiny organizuje MŽP ve spolupráci s SFŽP. Pomocí TPS se řeší problematika našeho kraje, 

hledají se témata vhodná k podpoře z OP ST formou tematických výzev a zpracovávají se podněty 

ze strany ministerstev. 

Programový dokument OP ST byl nyní předložen paní ministryni životního prostředí  

Ing. Bc. Anně Hubáčkové. Také byl předložen k mezirezortnímu připomínkovému řízení, které by 

mělo být během tohoto týdne ukončeno, a následně by měl být tento návrh Operačního programu 

(OP) předložen vládě ČR. Paralelně probíhá i představení OP Evropské komisi. Ze strany Evropské 

komise nebyly zatím Karlovarskému kraji předloženy žádné připomínky ani dotazy.  

Nyní se všichni dotčení aktéři nejvíce zaměřují na zastřešující projekty. Termíny budoucích výzev 

a míry podpory budou ještě s MŽP řešeny. Harmonogram neurčujeme my jako kraj, ale celkový 

harmonogram a samotný proces si řídí MŽP. 

Do konce druhého pololetí tohoto roku by měl být OP schválen a následně budou vyhlášeny výzvy 

pro nositele strategických projektů. Druhé v pořadí by měly být vyhlášeny výzvy pro kraje, které 

budou garanty zastřešujících projektů a následně budou vyhlášeny výzvy i do tematických výzev. 

V tematických výzvách nyní ještě není příprava tak intenzivní, ale po dokončení příprav 

zastřešujících projektů se tomu budeme intenzivně věnovat. Aktuální informace budou předkládány 

komisi. 
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Dále pan Pizinger uvedl, že nyní hledáme cestu, jak podpořit přímou spolupráci podniků 

a odborného vzdělávání, abychom vytvořili jak institucionální vzdělávání, tak vzdělávací kapacitu 

na odborných školách, které budou pro zaměstnavatele v území vytvářet a vzdělávat nové 

zaměstnance do transformačních oborů (průběžné vzdělávání) a taktéž pro nezaměstnané občany 

obecně nebo pro nezaměstnané, kteří ztratili práci v těžebním průmyslu.  

Dalším tématem, kterému se věnujeme, je podpora podnikání, i díky schválenému memorandu 

s Krajskou hospodářskou komorou Karlovarského kraje (KHKKK), budeme využívat konzultací 

s KHKKK na cílení podpory oblasti podnikání, podpory měst a obcí, podpory cirkulární ekonomiky 

a dalších, dle toho, jak jsou nastaveny v PSÚT. 

Aktuálním tématem je, zda do systému podpory spravedlivé transformace pustit jako oprávněné 

žadatele podniky, které jsou zařazeny v systému obchodování s emisními povolenkami. Všechny 

tři dotčené kraje, MŽP i MMR jsou v tomto ve shodě, že v případě vyloučení těchto podniků by se 

zhroutila veškerá transformace, protože tyto podniky jsou přesně tím, co je potřeba transformovat 

a které potřebují naši podporu.  

Pan Ondřej Knotek (europoslanec, stálý host komise) potvrdil, že Evropská komise bude 

respektovat dohodu mezi dotčenými kraji a ministerstvy. 

Dále se pan Pizinger věnoval oblasti návrhů zastřešujících projektů Karlovarského kraje, která byla 

představena na minulém jednání komise. Nyní Karlovarský kraj obdržel stanovisko od MŽP. 

V zastřešujících projektech v oblasti Digitalizace a Podpora podnikání se dle MŽP neukazuje žádný 

problém, námi navržené schéma je v souladu s OP a nyní začneme připravovat administrativní 

postupy a předfinancování. 

Projekt Lidé a dovednosti byl rozdělen do třech částí:  

Školská část – přímá podpora našich škol, náborové příspěvky, podpora získávání nových 

vzdělaných pedagogů. V této části jsme dostali dílčí úkol na dopracování ohledně více 

propracované vazby na transformaci regionu. Kolegové z Odboru školství, mládeže a tělovýchovy 

na tomto úkolu aktuálně pracují.  

Druhá část zastřešujícího projektu se týká dalšího a volnočasového vzdělávání. Zde máme 

doporučení, že se jedná spíše o tematickou výzvu než zastřešující projekt, z OP toto téma 

jako takové podporovatelné ale určitě je. 

Třetí oblast navržená Odborem sociálních věcí, která byla více debatována i zde na komisi, byla 

podpora sociálních podniků – podpora neziskových organizací jako náhrada zvýšených nákladů 

za práci s komplikovanými obyvateli. K této části máme stanovisko MŽP, abychom tuto podporu 

ze zastřešujících projektů vynechali. Fond spravedlivé transformace by sice měl řešit sociální 

vyloučení, ale tam, kde by mohlo v rámci zelené tranzice (přechod od uhlíkové ekonomiky 

k bezuhlíkové) vzniknout nové sociální vyloučení. Dle obdrženého doporučujícího stanoviska 

MŽP bylo navrženo tento zastřešující projekt přepracovat, protože předložený návrh není v souladu 

s FST. Karlovarský kraj se rozhodl doporučující stanovisko MŽP akceptovat. Další a volnočasové 

vzdělávání bude rozpracováno až do tematických výzev a v zastřešujícím projektu 

Lidé a dovednosti zůstávají jen náborové příspěvky v oblasti školství. 
 

Usnesení č. 3/2/2022 

Komise pro transformaci regionu, Fond spravedlivé transformace a energetiku  

 bere na vědomí aktuální informace z oblasti Fondu spravedlivé transformace a aktualizaci 

návrhu zastřešujících projektů Karlovarského kraje k Operačnímu programu Spravedlivá 

transformace. 
 

Hlasování: Pro 11 Proti 0 Zdrželi se 0 Nehlasoval 0 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 
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Předseda komise předal slovo opět panu Patriku Pizingerovi, aby představil čtvrtý bod jednání:  

OP ST – náměty od občanů na webové platformě www.menimekraj.cz. 

Pan Pizinger uvedl, že Karlovarský kraj dne 26. 10. 2021 spustil webové stránky 

www.menimekraj.cz. Díky této webové platformě mají občané Karlovarského kraje přísun 

klíčových a aktuálních informací týkajících se OP ST v návaznosti na PSÚT a jednotlivých 

strategických projektů. 

Každý občan může na tyto stránky přispět svým nápadem pro vylepšení života v Karlovarském 

kraji. 

Za dobu fungování těchto webových stránek bylo přidáno 6 námětů: zřízení internetového rádia 

pro mladé, návrh bezpečné stezky pro nemotorová vozidla, návrh na využití Hotelu Český dům 

v Sokolově, návrh turistické stezky Lobezský potok, námět na zbudování dálnice Karlovy Vary – 

Chomutov a návrh na provádění osvěty v oblasti paliativní péče pro laickou i odbornou veřejnost. 

Jednotlivé odbory krajského úřadu spolu s Klubem českých turistů připravily návrhy odpovědí 

na náměty od občanů, které byly komisi předloženy v podkladech k jednání. V případě souhlasu 

komise s navrhovanými odpověďmi budou zveřejněny jako odpovědi Karlovarského kraje 

na webové stránce wwww.menimekraj.cz. 

Předseda komise požaduje, aby do Krajského parlamentu dětí a mládeže byl předán námět 

od občana týkající se návrhu na zřízení internetového rádia, spolu i se zveřejněnými komentáři 

na webových stránkách. Konkrétně se jedná hlavně o komentář pana Tomáše Novotného. 

Paní starostka Renata Oulehlová přislíbila, že za město Sokolov zašlou krátké vyjádření k námětu 

na využití Hotelu Český dům. 
 

Usnesení č. 4/2/2022 

Komise pro transformaci regionu, Fond spravedlivé transformace a energetiku 

 bere na vědomí náměty od občanů zveřejněné na webových stránkách menimekraj.cz 

a ztotožňuje se s navrhovanými odpověďmi Karlovarského kraje na tyto náměty. 
 

Hlasování: Pro 11 Proti 0 Zdrželi se 0 Nehlasoval 0 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

 

Předseda komise přistoupil k bodu programu č. 5 Různé a předal slovo Ing. Radku Novotnému, 

který avizoval, že bude mít v tomto bodě několik dotazů. 

Pan Ing. Radek Novotný uvedl, že na jednání zasedání Zastupitelstva Karlovarského kraje bylo 

řešeno, že proběhlo soutěžení o nákup elektrické energie. Požaduje více informací o tom, že toto 

proběhlo, s jakým výsledkem, jaké ceny byly vysoutěženy v minulém období a na jaké období bylo 

soutěžení provedeno. 

Paní Ing. Regina Martincová uvedla, že Odbor životního prostředí a zemědělství bude k těmto 

tématům připravovat informaci pro zastupitele a tu může zaslat také komisi. 
 

Dále Ing. Radek Novotný uvedl, že rovněž na jednání zastupitelstva zazněla informace, že bylo 

u projektu Vědeckotechnického parku odstoupeno od žádosti v rámci OP PIK (Operační program 

Podnikání a inovace pro konkurenceschopnost) a byl přesunut do OP ST. Z jakého důvodu to bylo? 

Na dotaz odpověděl pan Jan Novotný, že od žádosti se odstoupilo z důvodu nízké procentuální výše 

dotace v OP PIK a je možné, že by v OP ST mohla být dotace vyšší. Proto je tento projekt zařazen 

jako potencionální strategický projekt v rámci OP ST. 
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Pan Ing. Radek Novotný zmínil informace z Usnesení z 8. jednání komise dne 8. 11. 2021, kdy bylo 

v bodě týkající se energetického managementu uvedeno, že Karlovarský kraj plánuje energetický 

management spustit v druhé polovině roku 2022. 

Paní Ing. Martincová upřesnila, že budou v tomto období zahájeny práce na energetickém 

managementu, nikoliv jeho samotné spuštění. 

Ing. Novotný upozornil na skutečnost, že k datu 1. 1. 2023 by měl mít kraj aktualizovaný 

energetický audit nebo zaveden energetický management. 
 

Dále Ing. Novotný uvedl, že také při jednání komise dne 8. 11. 2021 bylo řešeno, že by měly být 

v rozpočtu kraje alokovány prostředky na zpracování vstupní analýzy hranic energetického 

hospodářství Karlovarského kraje, stejně tak bylo doporučeno Radě Karlovarského kraje zvážit 

použití programu ELENA. K tomuto žádal informace. 

Ing. Martincová uvedla, že z tohoto usnesení komise nebyli schopni zpracovat materiály pro jednání 

Rady Karlovarského kraje, a to z důvodu, že nejsou k tomuto bodu od komise žádné informace 

ani podklady. Odbor životního prostředí a zemědělství se začal programem ELENA zabývat a byla 

svolána schůzka všech odborů, které mají ve své gesci příspěvkové organizace. V tuto chvíli odbor 

finalizuje materiál do rady, kde doporučuje Radě Karlovarského kraje, aby kraj vstoupil 

do programu ELENA a realizoval se některý EPC projekt v rámci zmíněného programu.  

Předseda komise a pan Ivan Vrzal požadují předložit alespoň základní body připravované zadávací 

dokumentace pro energetický management, jaký bude jeho rozsah, kdy a kdo ho zpracuje, jaký 

software se použije atd.  
 

V bodě Různé nebylo navrhnuto a přijato žádné usnesení. 

 

Komise schválila posunutí termínu jednání komise v měsíci dubnu 2022 z organizačních důvodů, 

a to z původního termínu v úterý 12. 4. 2022 od 14 hod, o týden dříve na úterý 5. 4. 2022 od 14 hod.  
 

Příští jednání komise bude dne 8. 3. 2022 od 14 hod. 
 

Předseda komise ukončil jednání v 15:25 hodin. 

 

 

V Karlových Varech, dne 21. 2. 2022 

 

Zapisovatelka: Ing. Petra Skálová 

 

 

 Ing. Petr Třešňák, v.r. 

                                                                                                předseda komise             


